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Británie převezme hypoteční ústav 
B&B, část banky koupí Santander  

Británie znárodní problémovou hypoteční 
banku Bradford & Bingley a prodá její část 
španělské bance Santander. Oznámil to dnes 
britský ministr financí Alistair Darling. B&B 
je po Northern Rock druhým britským finanč-
ním ústavem, který letos přešel pod kontrolu 
státu. Santander v noci na dnešek oznámila, že 
koupí vklady a síť poboček B&B a vklady 
převede na britskou banku Abbey, kterou kou-
pila v roce 2004, napsala agentura Reuters.  

Země Beneluxu zestátnily Fortis  
Belgicko-nizozemský bankovní a pojišťova-

cí gigant Fortis získá od vlád zemí Beneluxu 
finanční injekci 11,2 mld. eur (273,4 mld. Kč), 
která má pomoci bance odvrátit hrozbu plateb-
ní neschopnosti. Dohodly se na tom v noci na 
dnešek vlády Belgie, Nizozemska a Lucem-
burska. Výměnou za to každá ze zemí získá ve 
své národní divizi podíl 49 %.  

Fortis by se podle vlád nyní měl stát menší a 
finančně stabilnější bankou. Změní se také 
vedení banky, které budou jmenovat vlády 
jednotlivých zemí. Země Beneluxu dále poža-
dují prodej podílu v nizozemské bance ABN 
AMRO, který Fortis získal loni.  

Belgie investuje do banky 4,7 mld. eur a 
Nizozemsko 4 mld. eur. Lucembursko vloží 
do banky 2,7 mld. eur, napsala agentura AP.  

Cenu Institutu finanční stability  
poprvé získal Čech  

Institut finanční stability, který je součástí 
Banky pro mezinárodní platby v Basileji, 
pravidelně jednou za dva roky ocení autora 
nejlepší práce na téma související s finanční 
regulací a dohledem. O toto ocení se mezi 
ekonomy svádí velká bitva a je složité v rámci 
mezinárodní konkurence vybrat toho nejlepší-
ho. O vítězi proto rozhoduje široká porota 
složená z guvernérů a jiných významných 
bankéřů s velkou praxí z celého světa. Letos 
se poprvé vítězem této ceny stal odborník ze 
střední a východní Evropy. Je jím ekonom 
ČNB Petr Jakubík. Cenu převzal 24. září  
v rámci mezinárodní konference šéfů bankov-
ního dohledu konané v Bruselu. 

Zažili jsme nejhorší týden fondů v historii – během několika dnů je opustilo téměř 1,7 mld. Kč. 
Můžeme jen zvažovat, zda na investory víc zapůsobil pokles trhu, anebo již i u nás explodovala 
nedůvěra k finančním institucím. „Stojíme 
na trhu utvářeném strachem a fámami,“ 
prohlásil John Mack, šéf Morgan Stanley. 
Ovšem i to byla příčina šířící se epidemie 
nedůvěry v celý finanční trh, která kon-
cem týdne zasáhla už i komerční banky. 
Podepsala se i na pádu obří americké spo-
řitelny, které v podstatě „došly peníze“ a 
musel nad ní vyhlásit nucenou správu 
fond pojištění vkladů. Navíc se přijetí 
záchranného plánu vlády zadrhlo v ame-
rickém Kongresu – ve čtvrtek v noci prý 
ministr financí Henry Paulson v gestu dokonce před zákonodárci poklekl, aby rozhovory ještě 
zachránil. Paradoxně námitek měli více republikáni z pozic, že vláda chce až příliš zasahovat do 
fungování soukromých trhů. Víkend konečně přinesl dohodu o tom, jak „záchranný plán“ uvést do 
reality. Jen není zcela jasné, kdy budou obě komory amerického parlamentu o zákonu hlasovat. 

(Pokračování na stránce 2) 

Finanční drama ranilo i naše fondy 

Ministr na kolenou, banky do kolen 
Zemětřesení se z epicentra na Wall Street 

rozšířilo po světě a třesou se tak finance i tam, 
kde to nikdo nečekal. Záchranný balíček  
s úhledně do několika hromádek srovnanými 
700 miliardami dolarů pro spásu finančního 
systému USA a uklidnění trhů na celém světě 
opatřili o víkendu kongresmani s vládou stu-
hou a vypravili ho do světa. Za jeho přijetí 
orodovali mnozí včetně miliardáře Warrena 
Buffetta. Ministr financí USA Henry Paulson 
šel dokonce tak daleko, že před kongresmany 
poklekl.  

Vše, co se o víkendu 
upeklo, mělo odstartovat 
optimistický týden na 
asijských trzích a rozšířit 
lepší náladu i na trhy další 
– což se ovšem příliš ne-
povedlo. Ale popořádku: 
kongresmani s vládou se 
nakonec dohodli, že  
700miliardovou injekci na 
léčbu nelikvidních cen-
ných papírů rozdělí do 
několika dávek. Nejdříve 
se má uvolnit balík  
250 miliard dolarů, přitom 
dalších 100 miliard k této 
částce přibude, pokud rozhodne prezident, že je 
to třeba. Posledních 350 miliard by se mohlo 
čerpat až po přezkoumání, zda plán doopravdy 
funguje. Stále také není jasné, kdy se bude 
zákon v Senátu a v Kongresu schvalovat. 

Zákon má dále omezit tzv. zlaté padáky pro 
manažery společností, kterým bude vláda po-
máhat. Ministerstvo financí dostane jako záru-
ku warranty na preferenční akcie, aby i daňoví 
poplatníci mohli profitovat z růstu zachráně-

ných bank. Plán počítá rovněž s pomocí maji-
telům domů, kteří mají problémy se splácením 
– vyjednají se nové splátky sanovaných hypo-
ték s cílem snížit měsíční náklady na splátky 
pro dlužníky, aby si mohli ponechat své domy.  

Okamžitá euforická reakce na řešení krize se 
ale nakonec v Asii ani v Evropě nedostavila.  

Předně se stále objevují hlasy, že balíček 
krvácejícím akciovým trhům pomůže jen krát-
kodobě, neboť ekonomická realita je zcela jiná 
a blížící se sezona hospodářských výsledků 

(začíná 7. 10.) neukáže 
některé firmy v nejrůžo-
vějším světle. Navíc nově 
náladu na trzích srazily 
zprávy o problémech ev-
ropských bank. Největší 
belgická banka a zaměst-
navatel Fortis obdržela 
zhruba 11 miliard eur 
podpory od vlád Nizozem-
ska, Lucemburska a Bel-
gie. Německá vláda po-
skytla kreditní linku pro 
Hypo Real Estate. Británie 
znárodní problémovou 
hypoteční banku Bradford 
& Bingley a její část prodá 

španělské bance Santander. Islandská vláda  
převezme 75% podíl v Glitnir Bank. Otázka, 
která z bank ještě půjde do kolen, je pro inves-
tory a jejich náladu rozhodující.  

A tak americký záchranný balík sice může  
s určitým časovým odstupem začít situaci na 
finančních trzích pomalu uklidňovat. Zestátňo-
vání dalších finančních ústavů ale neuklidní 
zneurotizované investory, ani kdyby před nimi 
na kolena padl nejmocnější muž světa.  

AKTUÁLNĚ 

FP-finanční poradce 
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ZE ZAHRANIČÍ 

Vyhodnocení plnění inflačních cílů České národní banky  
Na http://www.cnb.cz/cs/vyzkum/vyzkum_publikace/ 

je zveřejněn sborník Vyhodnocení plnění inflačních cílů 
ČNB v letech 1998-2007. Původní verze příspěvků byly 
připraveny jako podklad pro poradu bankovní rady  
s experty, jejímž záměrem bylo vyhodnotit zkušenost  
s fungováním strategie cílování inflace a přispět k její-
mu zkvalitňování v budoucích letech. Po této interní 
diskusi byly příspěvky rozšířeny a oponovány třemi 
renomovanými experty pro oblast české měnové politi-
ky. Vydání sborníku je součástí snahy ČNB o maximální 
transparenci měnové politiky. 

ČNB nechala úrokové sazby beze změny 
Bankovní rada České národní banky 25. září nechala úrokové sazby beze změny. Hlavní úroková 

sazba, od které se odvíjí úročení komerčních úvěrů, tak zůstává na 3,50 %. 

Vláda schválila rozpočet na příští rok  
Vláda schválila návrh státního rozpočtu na příští rok. Stát by měl hospodařit se schodkem  

38,1 mld. Kč. Rozpočet nyní posoudí Poslanecká sněmovna, kde zatím vláda nemá zaručeny hlasy 
všech koaličních poslanců. Návrh rozpočtu je postaven na daňových změnách, které připravil mi-
nistr Kalousek. Kdyby sněmovna rozpočet neschválila do konce letošního roku, stát by musel hos-
podařit podle takzvaného rozpočtového provizoria. Stát by se tedy musel řídit výdaji a příjmy na-
plánovanými pro předchozí rok.  

Poslanci podpořili úpravu daní 
Poslanci v prvním čtení podpořili vládní návrh, aby daň z příjmů zaměstnanců příští rok zůstala 

na 15 %. Výměnou za to by mělo klesnout sociální pojištění o 1,5 %. 

Důvěra v ekonomiku v září klesla  
Důvěra v domácí ekonomiku v září opět klesla. Souhrnný ukazatel důvěry se ve srovnání s před-

chozím měsícem snížil o 3,1 bodu. Důvěra spotřebitelů se snížila o 1,1 bodu, důvěra podnikatelů je 
proti srpnu nižší o 3,4 bodu. Vyplývá to z průzkumu, který zveřejnil Český statistický úřad. Mezi-
ročně je důvěra v českou ekonomiku nižší o 10,3 bodu.  

Finep se pustil do správy fondů 
Současné výrazné ochlazení na investičním nemovitostním trhu je podle některých firem para-

doxně příležitostí, aby do něj vstoupily. Na poli správy fondů kvalifikovaných investorů tak zaháji-
la působnost realitní společnost Finep. Tuto činnost bude pro firmu zajišťovat CEEFM investiční 
společnost, která je součástí skupiny Finepu.  

EKONOMIKA 

Přitom nejde o žádné velké dotace, jak lze u nás občas slyšet i z neinformovaných médií. Jde 
zásadně o půjčky zajištěné aktivy, jde tedy jen o ocenění těchto aktiv – například oněch 85 mld. 
dolarů pojišťovně AIG je na úrok 8,5 procentního bodu nad Libor a výše záruky dosahuje 80 % 
jejích aktiv. Státní rozpočet tedy může na celé akci i vydělat. 

Pojďme ale k našim fondům, kterým navíc tentokrát nepomohly ani fondy peněžního trhu. Jejich 
téměř půlmiliardový odliv byl způsoben hlavně 620 miliony uprchlých z ISČS Sporoinvestu. Kli-
enti zde hlasují nohama, což vysvětlí pohled na jeho výkonnost: aby peněžák za měsíc ztratil  
1,25 % , je skutečně děsivé. 

Další kategorie ubraly ovšem také obrovské sumy. Dluhopisové fondy jsou na tom zle již téměř 
rok, ale zejména obliba smíšených fondů dostává značnou trhlinu již několik měsíců a odchod 
dalších 650 milionů jen ukazuje jejich bídu. 

Vše pochází z propadu akciových trhů, takže zejména pokles v posledních dvou týdnech mnohé 
investory vyděsil natolik, že začali brát nohy na ramena. Dvouciferná týdenní ztráta je opravdu 
silná káva, takže ani rekordní nárůsty konce předminulého týdne jejich rozhodnutí nezměnily. Vý-
nosy akciových fondů ovšem za minulý týden předvedly veletoč – vezměme jako příklad náš nej-
známější akciový ISČS Sporotrend, který přidal parádních 16,6 %. Přímo neuvěřitelným dnem 
bylo 19. září, kdy „vylétl“ o 18,88 %.  

Co je to ale platné, když za poslední měsíc přesto ztrácí skoro 18 % (za poslední rok dokonce 
hrůzných téměř 40 %). Ukazuje to zároveň, jak je prakticky nemožné „trefit“ časování trhu. Dou-
fejme tedy, že nejhorší již máme za sebou. 

(Pokračování ze stránky 1) 

Fed: Finanční trhy jsou  
pod značným tlakem 

Globální finanční trhy jsou nyní pod znač-
ným tlakem a jejich propad ohrožuje už tak 
dost slabou americkou ekonomiku. Před členy 
společného hospodářského výboru to řekl 
předseda Rady guvernérů americké centrální 
banky (Fed) Ben Bernanke. Banka je však 
podle něj připravena zasáhnout, pokud si to 
situace vyžádá.  

Bernanke odpovídal na dotazy kongresma-
nů, kteří chtěli například vědět, jak Fed a mi-
nisterstvo financí došly k částce 700 mld. 
USD (asi 11,6 bil. Kč), která bude použita na 
oddlužení bank. Šéf Fedu řekl, že nejde o 
výdaj, ale o akvizici finančních aktiv. Banka 
také předpokládá, že získá velkou část použi-
tých finančních prostředků zpět, až se trhy 
zotaví.  

Většina Američanů podporuje 
stabilizaci systému  

Padesát sedm procent Američanů podporuje 
plán ministerstva financí USA na stabilizaci 
finančního sektoru. Vyplývá to z průzkumu 
organizace Pew Research Center. Z ankety 
Pew Research Center vyplývá, že obyčejní 
Američané, kteří se obávají o stav hospodář-
ství země, tento plán podporují v poměru 
téměř 2:1. Zatímco pro je 57 % dotázaných, 
proti vládnímu plánu se postavilo pouze 30 % 
Američanů. Z průzkumu ale také vyplývá, že 
jen 19 % amerických voličů věří, že vláda je 
schopna „výborně“ nebo alespoň „dobře“ 
současnou krizi vyřešit.  

V souvislosti s nadcházejícími prezidentský-
mi volbami výzkum ukázal, že 47 % dotáza-
ných si myslí, že demokratický kandidát Ba-
rack Obama by coby prezident byl schopen 
krizi řešit lépe než jeho soupeř z řad republi-
kánů John McCain. Toho by si jako vhodného 
prezidenta v době ekonomické krize předsta-
vovalo 35 % lidí. Ankety, která proběhla mezi 
19. a 22. zářím, se účastnilo přes 1000 Ameri-
čanů.  

Další desítky miliard dolarů na trhy 
Centrální banky vyspělých zemí opět pum-

pují na napjaté peněžní trhy desítky miliard 
dolarů krátkodobých úvěrů, aby neutralizovaly 
tendenci soukromých bank shromažďovat 
hotovost a zabránily prohlubování úvěrové 
krize. Americká centrální banka (Fed) vrhla na 
trh ve spolupráci s bankami Austrálie a skan-
dinávských zemí 30 miliard dolarů a další 
podobné částky přišly od Evropské centrální 
banky, britské Bank of England a japonské 
banky. Fed se v posledních dnech již dohodl s 
centrálními bankami velkých zemí, že uvolní 
na trhy 247 miliard dolarů a nově se na dalších 
30 miliardách domluvil s bankami Austrálie, 
Dánska, Norska a Švédska. Tyto kroky by 
podle Fedu měly zlepšit peněžní likviditu na 
globálních finančních trzích. 
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FBI šetří Fannie Mae,  
Lehman Brothers a AIG 

Federální úřad pro 
vyšetřování FBI vy-
šetřuje hypoteční 
agentury Fannie Mae 
a Freddie Mac, inves-
tiční banku Lehman 
Brothers a pojišťovnu 
AIG a jejich manažery 
kvůli podezření na 
hypoteční a jiné pod-
vody. Sdělila to televi-

ze CNN. FBI podle CNN podrobnosti neuved-
la a pouze oznámila, že jde o součást širšího 
vyšetřování. Úřad se snaží zjistit, zda má ně-
kdo odpovědnost za „dezinformace“ na hypo-
tečním trhu. Činitel federálních vyšetřovacích 
orgánů agentuře Reuters potvrdil, že FBI nyní 
zkoumá 26 případů možných firemních pod-
vodů spojených s krizí hypotečního trhu.  

Krize vypukla v sektoru rizikových hypoték 
loni na jaře a postupně přerostla v krizi na 
celém trhu bydlení a úvěrovou krizi ve finanč-
ním sektoru. Tu teď chce řešit vláda vykupo-
váním špatných hypotečních aktiv, která ničí 
důvěru na trhu a vedou k zablokování celého 
finančního systému. 

Nomura koupí část aktiv Lehmanu  
Největší japonská makléřská společnost 

Nomura Holdings Inc. koupí aktiva zkracho-
valé americké investiční banky Lehman Bro-
thers Holdings Inc. v Evropě a na Blízkém 
východě. Dohoda přišla den poté, co Nomura 
oznámila koupi asijských operací Lehmanu za 
225 mil. USD (3,7 mld. Kč). Cenu, za kterou 
koupí operace v Evropě a na Blízkém výcho-
dě, Nomura nezveřejnila. Nomura dodala, že 
by si chtěla ponechat výraznou část z 2500 za-
městnanců divizí. Dohoda nezahrnuje převzetí 
obchodního majetku ani obchodních závazků. 

Almunia: Ztráty z krize zatím  
dosáhly 500 mld. USD 

Dosud známé ztráty ze současné celosvětové 
finanční krize se pohybují kolem 500 mld. 
USD (cca 8,35 bil. Kč). Řekl to v Evropském 
parlamentu eurokomisař Joaquín Almunia. 
Dodal, že tato částka se rovná hrubému domá-
címu produktu Švédska a zřejmě není koneč-
ná. Jediným řešením krize jsou systémové 
změny fungování mezinárodního finančního 
trhu, dodal Almunia. 

Goldman Sachs získá od Buffetta  
5 mld. USD 

Společnost Berkshire Hathaway nejbohatší-
ho amerického investora Warrena Buffetta 
bude investovat do banky Goldman Sachs  
5 mld. USD (asi 85 mld. Kč). Buffett rozmno-
ží preferenčními akciemi Goldman Sachs 
portfolio svých investic v Berkshire, kde má 
velké podíly v několika významných americ-

BANKY 

ČS zprostředkuje výhodné ceny za výkup elektřiny 
Česká spořitelna a společnost E.ON podepsaly rámco-

vou smlouvu o spolupráci v oblasti financování obnovitel-
ných zdrojů. Na základě této spolupráce budou mít výrob-
ci elektřiny, kteří jsou klienty České spořitelny, zajištěnu 
vyšší výkupní cenu vyrobené elektřiny, než je ta, kterou 
zaručuje Cenové rozhodnutí Energetického regulačního 
úřadu. „Tímto krokem pokračujeme v naší podpoře výro-
by a využívání obnovitelných zdrojů energie a věříme, že 
toto je pouze první krok k hlubší spolupráci mezi Českou 
spořitelnou a společností E.ON na tomto poli,“ uvedl 
Gernot Mittendorfer, generální ředitel a předseda představenstva ČS. ČS se za prvních osm měsíců 
letošního roku zapojila do financování projektů za více než 4 mld. Kč. 

LBBW nabízí účet zdarma  
LBBW nabízí zdarma založení, vedení a zrušení účtu, veškeré hotovostní vklady na účet, inter-

netové bankovnictví, elektronickou platební kartu Maestro, roční výpis z účtu zaslaný poštou a 
elektronické výpisy z účtu. Poplatek za výběr z jakéhokoliv bankomatu v ČR je 6,50 Kč.  

Úvěrový registr Solus se rozšířil o tři firmy 
Novými členy úvěrového registru neplatících klientů Solus se staly Českomoravská stavební 

spořitelna a leasingové firmy Credium a UniCredit Leasing. Sdružení Solus se tak rozšířilo na  
26 členů, informoval tajemník sdružení Jan Stopka. Vedle sedmi bankovních institucí je členem 
sdružení 15 nebankovních finančních firem, tři mobilní operátoři a jeden distributor elektrické 
energie. S dalšími společnostmi sdružení o jejich potenciálním členství jedná. „Velmi rádi bychom 
mezi členy viděli např. pojišťovny či další společnosti z energetického odvětví,“ doplnil Stopka 

O kalkulačku poplatků Fio je zájem                                                   
Fio připravilo pro své klienty kalkulačku poplatků, která jim spočítá náklady na bankovní služby 

Fio podle počtu zadaných operací. Za dva týdny ji využilo téměř 11 tisíc zájemců. Kalkulačka Fio 
obsahuje nejčastěji používané služby. Kalkulačku naleznete na http://www.fio.cz/kalkulacka.itml  . 

KAPITÁLOVÝ TRH 

Pražskou burzu dál sleduje několik zájemců 
Vídeňská i varšavská burza nadále deklarují svůj zájem o pražskou burzu. Varšavská burza se 

nemůže účastnit probíhajícího prodeje pražské burzy, se kterým akcionářům burzy radí investiční 
banka Goldman Sachs, protože podle stanovených podmínek uchazeč nesmí být vlastněný státem. 
Jak ale uvedl v rozhovoru pro polské Radio PiN šéf varšavské burzy Ludwik Sobolewski, podají 
během několika dnů nabídku mimo zmíněný prodejní proces. Osloví tak přímo jednotlivé akcioná-
ře. „Mně nabídku posílat nemusí, hodím ji do koše. Neumím si představit akcionáře pražské burzy, 
který by prodal svůj podíl v prosperující burze Varšavě,“ řekl HN šéf pražské burzy Petr Koblic.  

Samotný proces přípravy prodeje pražské burzy podle Koblice dál běží a měl by být hotov do 
konce roku. „Stále jsou otevřené všechny možné varianty včetně té, že se prodej ani nemusí usku-
tečnit,“ řekl mluvčí burzy Jiří Kovařík. Jak potvrdil Koblic na rádiu Impuls, o burzu se uchází 
méně než pět zájemců, které nejmenoval. Spekuluje se o transatlantické burze Nasdaq, New York 
Stock Exchange, londýnské burze či Deutsche Börse. Zájem zopakoval i šéf vídeňské burzy Mi-
chael Buhl.  

ČNB nebude omezovat spekulativní obchody s akciemi  
ČNB jako regulátor kapitálového trhu nepřipravuje opatření, která by omezovala spekulativní 

akciové obchody na pokles, tzv. short-selling. Případný zákaz by totiž mohl přinést i negativa. 
Omezit short-selling se kvůli situaci na finančních trzích už rozhodlo několik zemí včetně USA a 
Británie. Jiné státy, třeba Rakousko, tento postup zvažují. Zákaz short-sellingu např. v podstatě 
znemožňuje provádět běžnou správu rizik obchodníků s opcemi. Jako problematické ČNB vnímá i 
případné nelegální spojení short-sellingu s šířením nepravdivých zpráv. „Takové jednání však ČNB 
běžně monitoruje bez ohledu na nynější situaci,“ ujistil mluvčí ČNB Pavel Zúbek.  

ČEZ vydal třicetileté dluhopisy za 143 milionu korun 
Energetická společnost ČEZ vydala třicetileté dluhopisy za 6 mil. eur (asi 143 mil. Kč). Výnos 

emise bude sloužit k financování potřeb skupiny ČEZ.  

(Pokračování na stránce 4) 
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POJIŠŤOVNY A PENZIJNÍ FONDY 

MasterCard Banka roku v pěti zemích 
Prestižní ocenění MasterCard Banka roku získají za rok 2008 finanční instituce v pěti zemích 

střední a východní Evropy. První ročník vyhlásilo Fincentrum v roce 2002 v ČR. MasterCard Ban-
ka roku je zaměřená především na retailové banky a jejich produkty. Ocenění je udělováno ve třech 
hlavních kategoriích: Banka roku, Nejdůvěryhodnější banka roku (kategorie hlasování veřejnosti) 
a Nejdynamičtější banka roku. Velmi prestižní kategorií se stal Bankéř roku. Hlavní ceny jsou 
doprovázeny produktovými kategoriemi, které se na jednotlivých trzích liší podle trendů na daném 
bankovním trhu. Jako první proběhne letos vyhlášení Banky roku v Maďarsku (16. 10.), následo-
vat bude Ukrajina (27. 10.), ČR (26. 11.) a Polsko (15. 12.). MasterCard Banka roku 2008 v Ljub-
ljani bude vyhlášena v únoru 2009. MasterCard Banka roku se stala největším evropským bankov-
ním oceněním, které kombinuje hlasování odborné poroty a široké veřejnosti. Letos se může do 
hlasování o Nejdůvěryhodnější banku roku zapojit ve čtyřech zemích přes 105 milionů obyvatel.  

Raiffeisenbank má centrálu v budově City Tower 
Raiffeisenbank dokončila stěhování své centrály do budovy City Tower na pražské Pankráci. 

Nová adresa centrály banky zní: Raiffeisenbank, a.s., Hvězdova 1716/2b, 140 78, Praha 4. Tím 
byla  dokončena integrace pracovních týmů centrály Raiffeisenbank a bývalé eBanky.  
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Do pojišťovny už chodit nemusíte 
Prostřednictvím internetu mají od září klienti ČSOB 

Pojišťovny možnost upravovat své pojistné smlouvy 
z domova. Do budoucna se počítá s dalším rozšiřováním 
elektronických služeb, zejména u životního pojištění 
Variace. Z výzkumu na téma životního pojištění, které 
ČSOB Pojišťovna uskutečnila letos v létě, vyplývá, že 
klienti nemají přehled o tom, jak jsou pojištěni. Často 
mají pojištění již delší dobu s pojistnými částkami, které 
neodpovídají jejich dnešním potřebám.  

Na to reagovala ČSOB Pojišťovna spuštěním webové 
aplikace Účet online, která všechny smlouvy klienta 
shromažďuje na jednom místě a umožňuje mu jejich jednoduchou a přehlednou evidenci. Součas-
ně má možnost uskutečnit vybrané změny na pojistných smlouvách a změny osobních údajů na 
smlouvách životního pojištění. Kvůli změně adresy, e-mailového kontaktu nebo telefonu již není 
nutné chodit na pobočku. 

Růst připojištění s příspěvkem zaměstnavatele 
Penzijní fond České pojišťovny potvrzuje svou vedoucí pozici na trhu penzijního připojištění 

rovněž v segmentu zaměstnaneckých výhod. PFČP je nejčastější volbou pro zaměstnance, kteří 
využívají příspěvek zaměstnavatele na penzijní připojištění jako jeden z benefitů. Příspěvek za-
městnavatele získává u PFČP 259 tisíc klientů (k 30. 6. 2008), což představuje 23,2 % z celkového 
počtu 1,12 milionu klientů PFČP a nárůst o 11 % od konce minulého roku. 

Pojišťovna Triglav s dalšími produkty 
Triglav pojišťovna plánuje do konce roku 2008 nabídnout svým klientům další nový produkt – 

cestovní pojištění. Devátá největší tuzemská pojišťovna z hlediska neživotního pojištění tak rozši-
řuje portfolio nabízených produktů krátce poté, co v srpnu zařadila do své nabídky pojištění úrazo-
vé. Podrobnosti najdete na www.triglav.cz . 

AXA vstupuje na trh pojištění motorových vozidel 
AXA pojišťovna v pondělí 22. září rozjela na českém trhu s pojištěním motorových vozidel svou 

mediální kampaň. Tento nový produkt umožňuje sjednat povinné ručení, havarijní pojištění, ale i 
pojištění právní asistence. Klienti pojišťovny AXA mohou ušetřit na povinném ručení některých 
automobilů, nebo u sjednání havarijního pojištění staršího vozu. Slevu také získají na pojištění 
právní asistence při kombinaci havarijního pojištění i povinného ručení. K pojištění AXA zdarma 
přidá i velmi kvalitní asistenční služby nejen pro případ pojistné události, stejně jako praktický 
balíček všeho potřebného při dopravní nehodě – Help Box. Na rozdíl od většiny ostatních pojišťo-
ven na českém trhu určuje pojišťovna AXA cenu povinného ručení podle výkonu motoru auta. 

kých komerčních bankách a finančních spo-
lečnostech. Buffett také bude mít právo koupit 
během příštích pěti let běžné akcie Goldmana 
za dalších 5 mld. USD při kurzu 115 USD na 
akcii, což by dostalo jeho podíl na bance na 
zhruba 9 %. Akcie za dalších 5 mld. USD 
Goldman Sachs nabídne i veřejnosti. 

Europoslanci jsou pro větší  
kontrolu fondů  

Europoslanci chtějí větší kontrolu fondů 
rizikového kapitálu a tzv. hedgeových fondů, 
které mají volnější pravidla než fondy kolek-
tivního investování. Hedgeové fondy často 
slibují, že budou na burzách vydělávat peníze 
za každé situace a rozkládají riziko tím, že 
investují i do netradičních nástrojů, které jsou 
investičním fondům často zapovězeny. Euro-
poslanci proto vyzvali Evropskou komisi, aby 
navrhla nové zákony pro regulaci finančních 
trhů. Zároveň požadují opatření, která by řeši-
la některé příčiny současné celosvětové fi-
nanční krize. 

Důvěra podnikatelů v Německu  
Nálada podnikatelů v Německu se v září 

kvůli otřesům na finančních trzích zhoršila 
výrazněji, než se čekalo, a sestoupila nejníže 
za více než tři roky. Dnešní pozorně sledovaný 
index mnichovského ekonomického institutu 
Ifo vykázal pokles na 92,9 bodu ze srpnové 
úrovně 94,8 bodu a byl nejníže od května 
2005. 

Vídeňská burza získá podíl  
v maďarské burze 

Rakouská společnost Wiener Börse, která 
provozuje akciovou burzu ve Vídni, získala od 
maďarského úřadu pro dozor nad finančním 
trhem PSZAF svolení k převzetí podílu  
50,45 % v Budapešťské akciové burze (BSE).  

Nižší zisk pojišťovny Lloyd's   
Zisk britského pojišťovacího trhu Lloyd's of 

London za šest měsíců letošního roku poprvé 
po dvou letech klesl. Důvodem byla nižší 
návratnost investic a nárůst vyplaceného od-
škodného. Zisk před zdaněním za šest měsíců 
do konce června spadl o 47 % na 949 mil. 
GBP (29,4 mld. Kč). „Vykázali jsme silný 
výkon v extrémně náročných podmínkách,“ 
komentoval výsledky předseda Peter Levene. 
Protože společnost nemá akcie na burze, ne-
zveřejňuje údaje o čistém zisku ani příjmech. 

(Pokračování ze stránky 3) 
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